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Zarándokvonat fogadása 

 
Pár éve mindig ott vagyok a Boldogasszony 

Zarándokvonat 

fogadásán. Még 

Németországban 

laktam, amikor 

először olvastam, 

hogy 

szülővárosomban 

is megáll a vonat, 

de akkor nem 

tudtam felfogni, 

hogy ez a 

találkozás egy 

különös élménnyel 

társul. Igen, mert 

minden egyes 

alkalommal, mikor 

kimegyek a 

vasútállomásra, és 

fogadjuk a 

zarándokokat, egy 

különleges élmény számunkra, amit nem lehet 

elmondani, leírni. Volt már olyan év, hogy 40 percet 

állt a vonat, de volt, hogy csak 5 percet, de az 

élmény, hogy együtt énekelhettünk, imádkozhattunk, 

beszélhettünk a zarándokokkal, az egy mennyei 

áldás, érzés. Ugyanakkor furcsállom, hogy sok helyi 

magyar, aki példát kellene adjon a közösségnek, nem 

vesz részt egy ilyen, egy évben egyszeri alkalmon. 

Köszönöm, hogy részese lehetek egy ilyen magasztos 

találkozásnak, érzésnek. Siklódi Ildikó   

Boldogasszony 

Zarándokvonat Hévízen 
 

Május 16-án az előre leközölt idő 

szerint futott be a Boldogasszony 

Zarándokvonat, mely az idén is a 

Dr. Urmánczy Nándor Egyesület 

kérésére állt meg, immár 11. 

alkalommal. Elsőként Budai László 

úr, a zarándokvonat szervezője 

köszöntötte a közel 300-350 helyi 

lakost. Ezek után Czirják Károly, a 

Dr. Urmánczy Nándor Egyesület elnöke mondott 

rövid beszédet, majd Bodor Attila Béla 

alpolgármester köszöntötte az otthonról hazaérkező 

zarándokokat. A továbbiakban Varga Lajos, váci 

segédpüspök atya mondott beszédet és áldotta meg a 

helyi lakosokat. Pálmai Árpád, a zarándokvonat 

karnagya kíséretében a vonaton levő több mint 700 

zarándok és az állomáson levők közös imádságba 

kezdtek, amit követően nemzeti himnuszainkat 

énekelték el. A vonat 12 perc után hagyta el a 

maroshévízi állomást, egyházi énekeket énekelve 

úgy a vonaton levők mint az állomáson levők. Jövőre 

ugyanitt! M. H. 

 
 

Frankfurtiak Maroshévízen 
 

Május 4. és 10. között a maroshévízi római katolikus egyház testvéregyházától, Frankfurtból egy 12 fős 

csoport érkezett hozzánk. A csoport a mára már szokásos bérmálkozási felkészítőre jött, kilenc bérmálkozó, 

két hitoktató és a csoport vezetője, Klaus Dieter Then. A németországi vendégek az itt tartózkodásuk alatt 

gyönyörködhettek a Gyilkos-tó szépségeiben, Maroshévízen ellátogattak a sípályára, a Kemény János 

Elméleti Líceumba, a zsákhegyi első világháborús katonai temetőbe. A két egyház közti kapcsolat immár 34 

éve működik. (czirják) 
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Értéktár Vándorkiállítás 

Maroshévízen 
   Május 19-én lett megnyitva Maroshévízen 

a Pest Vármegye Értéktár Vándorkiállítása.  

   A kiállítás megnyitásáig elég hosszú út 

volt, hisz még a múlt évben a Dr. Urmánczy 

Nándor Egyesület tárgyalt a Pest Vármegye 

Közgyűlésének referens asszonyával, 

Kisfaludi Arankával, egy közös 

együttműködés véget, hisz Pest Vármegye és 

Hargita megye már évek óta testvérmegyék, 

így a két megye között az évek során 

kialakult egy jó együttműködés. A 

tárgyalások ez év januárjában folytatódtak, 

amikor az Urmánczy Nándor Egyesület Budapesten egyeztetett a magyarországi féllel a kiállítással 

kapcsolatban, majd az utolsó egyeztetések februárban folytatódtak, amikor a vármegye küldöttjei a helyi 

római katolikus plébániáján az utolsó „simításokat” beszélték meg László Áron atyával a helyszínről és a 

szervező egyesület képviselőivel. Május 15-én meg is érkezett a kiállítás a helyi római katolikus templom 

udvarára, és önkéntesekkel fel is lett állítva. És eljött a várva várt nap, május 19., pünkösd vasárnapja. 

Délelőtt 10 óra 30 perckor ünnepi szentmisére került sor a római katolikus templomban, melyet László Áron 

atya celebrált. Ezt követően megkezdődött a templomkertben a kiállítás-megnyitó. Elsőként Czirják Károly, 

a Dr. Urmánczy Nándor Egyesület elnöke köszöntötte a jelenlevőket, majd átadta a szót Szabó István úrnak, 

a Pest Vármegye Közgyűlés elnökének, aki megnyitotta a vándorkiállítást. Az elnök úr ismertette a kiállítás 

részleteit, és többek között beszédében mondta, hogy „...ennél jobb helye nem is lehetett volna a kiállításnak, 

itt a templom udvarán, Urmánczy Nándor szobra mellett…”. A szép számban megjelent hévíziek ezután 

Magyarország Csíkszeredai Főkonzulátusa részéről Percze László konzul úr ünnepi beszédének tapsolhattak. 

Továbbá Barti Tihamér úr, Hargita Megye Tanácsának alelnöke mondott ünnepi beszédet, kihangsúlyozva, 

hogy jó, hogy vannak civil szervezetek, amelyek tesznek a magyarságért, de sajnos, hogy még szórványban 

is vannak széthúzások…”. A következő beszélő Kántor Boglárka, Hargita Megye tanácsos asszonya volt, aki 

a kultúra fontosságáról is beszélt az egybegyűlteknek, majd 

Bodor Attila Béla alpolgármester a két megye jó kapcsolatáról 

beszélt röviden. Végezetül Czirják Károly köszönetet mondott 

mindenkinek, aki részt vett abban, hogy ez a kiállítás 

megvalósulhasson, külön megköszönve Kisfaludi Aranka 

referensasszonynak a fáradozását. A tanulságos beszédek után 

az érdeklődők megtekintették a kiállítást. A vándorkiállítás 

közel hat hónapot lesz Székelyföldön és sorra 10 településen 

lesz látható. A vendégek és a szervezők ezután városnézésen 

vettek részt. Meglátogatták a Bánffy termálvízesést, a Bánffy 

fürdőt, a bob pályát és a kilátót.  

   A vendégek késő délután távoztak településünkről, leszögezve, hogy a jól sikerült kiállítás-megnyitó után 

egy kitűnő napot tölthettek Maroshévízen. M.H.  

 

Állomási víztorony lebontva 

Még egy régi létesítményt ledózeroltak Maroshévízen. Május 14-én az 

1909-ben épített állomási víztornyot lebontották. Igaz, az épület nagy részét 

nem használták, csupán a földszintje volt még használva, és sajnos 41 éve 

semmi tatarozást nem végeztek az épületen, de állta a „sarat” a Magyar 

Állam által épített magas építmény, mígnem 115 év után a földdel 

egyenlővé tették a benne több száz tonnát nyomó acéltartállyal. Lehet, 

mondom, lehet, más országban nem ez lett volna a sorsa, hisz felújítva 

különböző helyiségeket lehetett volna ott kialakítani, vagy netán a magassága miatt kilátóként is lehetett 

volna használni. Ki tudja... Ez a víztorony már nem létezik. Czirják Károly 
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Magyar Hősök Napja 

 
„…Hősök emlékére ez a szent jel itt, 

kiknek példája oktat és hevít. 

Szerették és védték Magyarok honát,  

mondj áldást rájuk és úgy menj tovább.” 

 

Május 26-a a Hősök vasárnapja. Azokra a katonákra és civil 

emberekre emlékezünk, akik életüket adták a hazáért. Ez évben a 

Zsákhegyi Katonai Temetőben, az első világháborús emlékműnél 

koszorút helyeztek el hőseink emlékére a helyi RMDSz és a Dr. 

Urmánczy Nándor Egyesület képviselői. (czirják) 

 

A székely-magyar rovásírás emlékei - 108. rész 

 

Az Érmihályfalvi Csésze felirata - IV. rész 

 
   Mondáink között szerepel, hogy Attila hun király fia a Csaba íre nevű növény főzetével gyógyította 

katonáit. A 15 – 16. századi orvosi könyvekben is szerepel. Szakács Gábor újságíró, rovásírás kutató 

felvetése, hogy az ÍRÓ-nak nevezett tejterméket is tartalmazhatta a csésze. A Czuczor-Fogarasi szótárban ez 

olvasható az ÍRÓ-ról: „A megköpült tejfölnek savanyú leve, mely a vaj  elválasztása után fennmarad.” 

 

A csésze jeleinek párhuzamai közül néhány: Ü betűje látható többek között szkíta bronztükör fogantyúján, a 

Tászok-tetői 5-ös kő karcolatai között is. A T és D összerovás 

cseréptöredéken maradt fenn a dél-erdélyi, Tordos-Vinca 

műveltség területéről.  A 8-as jel, a „száras” S, a rovás S 

ritkábban használt alakja előfordul a XIII. századi 

homoródkarácsonyfalvi feliraton és az 1501-ben készült 

csíkszentmártoni feliraton.  

 

A kárpát-medencei párhuzamok azt is bizonyítják, hogy az 

érmihályfalvi csésze nem „külföldről”, véletlenszerűen bekerült 

példány, hanem itt készítették.  

 

A rovásírással való foglalkozás során nagyszerű magyar 

embereket ismerhetünk meg, akiket nem említenek a lexikonok, a 

helyi lakosságon, intézményeken kívül a köztudatban nincsenek, 

pedig megérdemelnék. Ilyen Dr. Andrássy Ernő orvos, akinek a 

csésze előkerülését köszönhetjük. Életéről itt olvashatunk: Nánási 

Zoltán: Dr. Andrássy Ernő, az Érmellék utolsó polihisztora (Partiumi Füzetek, 24., 2003.) A könyv ezen a 

címen a világhálón is elérhető, érdemes elolvasni. Friedrich Klára  
A csésze méretei. Toroczkai L. Károly rajza 

Eladó BMX bicikli. Érdeklődni az alábbi telefonszámon: 0747602088. 

 

60 éves kortárstalálkozó 
 

Augusztus 31-én 60 éves kortárstalálkozót szervezünk azoknak, akik 1964-ben születtek 

Maroshévízen, de azoknak is, akik jelenleg Maroshévízen laknak. Ezért kérünk minden 60 évest, hogy 

jelentkezzenek a további részletekért a következő telefonszámon: 0744136068. 
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Léleksarok.  
 Nem a tied a világ összes baja 

      Megesik, hogy elkezdek írni és kitörlöm egyszer, talán kétszer is. Jó lenne, hogyha ezt meg tudnánk tenni, amikor 

hibákat követünk el. Egyszerűen töröljük ki és menjünk tovább a jó úton. De melyik az? ….Biztos az? 

      Amikor egy felnőtt a gyereknek ki akarja jelölni az úticélt, sőt a köveket is elszedni útjából, amikor megszeretné 

mindentől védeni azt az üzenetet átadva, hogy minden tökéletes, hogy ő a legjobbat érdemli, és neki nem kell 

szenvedni, alkalmazkodni, mert majd  megoldja  helyette, akkor nagyon rosszul jár el. Igenis, kell tanuljon a gyerek a 

következményekből, kell tudnia, hogy ha a pirítósba hagyja túl sokat a kenyerét, az megég és végül a kukába kerül. 

Azzal is tisztában kéne lennie, hogy…ha nem tanul, rossz jegyet kap, stb. Az életre készítsük fel, nem arra, hogy a nap 

végén egy puha felhőre visszaültessük őket! A másik nagyon fontos dolog az, hogy a gyerekünk attól, hogy a miénk 

még nem a tulajdonunk.  A keresztlevelébe be vagyunk írva szülőként, viszont nem rendelkezünk az életével, nem 

mondhatjuk meg, hogy mit érezzen, vagy mit ne érezzen, kit kedveljen, és nem szabhatjuk meg hogyha  felnő majd 

milyen szakmát válasszon vagy kivel házasodjon. Szuverén személy, el kell szakadnia tőlünk. Csak egy darabig kell és 

lehet nevelni őt, fokozatosan a döntéshozatalt kell tanulnia. Három évesen kell tudnia, hogy végül holnap piros cipő 

vagy sárga és később azt is kell tudnia, hogy kivel jó barátkoznia. Elkerülhetetlen a tévedés. De a hibáiból az ember 

tanulhat. Persze jót akarva akarunk irányítani, mivel ő még nem tudja, hogy rossz útra ne térjen (Vannak ritkán esetek, 

valóban). Hasznos lehet megbeszélni, megvitatni, megegyezni. Rossz lehet bárkinek az, ha a saját életéből kizárják. 

Gyökerekre és szárnyakra van szüksége gyermekünknek. Legyen miben kapaszkodni zord időkben és elrepülni 

messzire. Ha el mer menni a gyerek mellőled és haza is talál, amikor szükség van erre, jó munkát végeztél. Mástól is 

tanul és boldogul egyedül is, ha erre tanítottad, bízva benne. Attól vagyunk ma ilyenek, mert eddig ennyi mindent 

megértünk. Másképp esélyünk nem volna.  

         Shefali Tsabary szerint a legszebb ajándék, amit a gyerekünknek adhatunk az, hogy engedjük, önmaga lehessen. 

Másképp maszkot hord, erőlteti magát, hűtlen marad saját magához. Meg is betegedhet. Vele együtt a szülő is. Miért 

ne élje a saját életét? Mi nem tudjuk milyen a bőrében élni. Ezt, ha tiszteljük igazán, a lehető legjobb szülők lehetünk. 

Legyünk a támogató partnere, aki mindig elérhető és nem a parancsnokat… Jó lenne a saját életünkkel is rendben 

lenni, hogy lássa, mindig van lehetőség a folytatásra, fejlődésre és nem utolsó sorban a lazításra! Szeretettel, Lotti 

(lotticikk@gmail.com) 

 

Karate 

 
Nemrég zajlott le Sepsiszentgyörgyön az Országos Stílusok Közti 

Bajnokság, melyen 75 klubból közel 800 sportoló vett részt, köztük 

olyan erős csapatok mint a Steaua, Dinamo, Rapid és mások. A 

maroshévízi Shodan S. E. hét sportolóval vett részt a nagyon erős 

eseményen, melyen Cernat Alexia bronzérmet szerzett a WKF kumite 

csoportban. A hévízi csapat edzői: Bőythe Attila 5 danos mester és 

Bőythe László 4 danos mester. Május 25-én zajlott le Bodzafordulón a 

Románia Kupa karate bajnokság melyen a maroshévízi Shodan S.K. is 

részt vett. Íme, az eredmények: aranyérmesek: Trif Iacob, -55kg, Shobu 

Ipponban, Trif Iosif, -30 kg, Shobu Ipponban, Bakó Andreea felnőtt -61 

kg, Shobu Ipponban, Maszkalyuk Antónia -35 kumite. Ezüstérmesek: 

Bakó Andreea U21, kata, Trif Iacob kata, Cernat Alexia kumite WKF -

42 kg, Bakó Andreea Shobu Ippon U21, -61 kg. Bronzérmesek: Maszkalyuk Antónia, Shobu Ippon -35 kg, Trif Iosif 

kumite WKF -35 kg, Simon Árpád kumite WKF -70 kg, Cernat Alexia kata, Simon Árpád Shobu Ippon -70 kg, 

Moldovan Krisztián Shobu Ippon -68 kg.  

Varga Erzsébet rovata: Mária Treben patikája 
Viszlát, tavaszi fáradtság! Hoztunk néhány szuper tippet a kimerültség elűzésére, Mária Treben ajánlásával. 

 Borsmentalevél teája. Csészénként egy púpozott teáskanálnyi borsmentát forrázzunk le, fél percig hagyjuk ázni, 

szűrjük le és naponta egy-négy csészével kortyolgassuk el. Remekül vitalizál és segít újratöltődni egy 

hosszú hét után. 

Kamillás olaj: A kamillás olaj elűzi a végtagok fáradságát, ha elalvás előtt enyhén bedörzsöljük magunkat. 

Töltsünk kamillavirágot egy üvegbe és öntsünk rá olajt, hogy a virágokat ellepje, majd az üveget legalább 

három hétig tartsuk meleg helyen. 

Csalánkúra: A fáradságot és kimerültség állapotát a testben mutatkozó vashiány is kiválthatja. Segítséget 

ígér a vastartalmú csalán. Tavasszal és ősszel egy négyhetes teakúra fokozza a teljesítőképességet. 

Eredeti svédkeresű: Felélénkíti a lelkierőt, megerősíti az életerőt. Egy igazi életelixír, amelynek egy 

házpatikából sem szabad hiányoznia. 
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“Mindig egyenrangúnak éreztem magamat a világsztárokkal.” 
 

Beszélgetés Gáspár Imola művésznővel 
 

Több erdélyi, székelyföldi lakos figyeli az ön pályafutását, hisz számos színdarabban és filmben is 

szerepelt, jobbnál jobb alakításokkal. A sok színdarab közül megemlítenék néhányat: Hamlet, 

Ármány és szerelem, A kőszívű ember fiai és sok más. A filmeknél is hosszú a lista, hisz nem csak 

Európa több országában filmezett, hanem az Egyesült Államokban is. Íme, egy pár film, amelyekben 

szerepet kapott: Duios Anastasia trecea, Szerelem és árulás, Dracula, 

Született lúzer, Demon, British Exorcism, Dűne. 

 

- Tisztelt művésznő, kérem, ismertesse olvasóinkkal gyermekkorát, iskoláit. 

- Egy kis erdélyi faluban, a felső-háromszéki Nyújtódon születtem. Itt jártam 

elemi iskolába, a középiskolát Kézdivásárhelyen végeztem. Édesapám a környék 

egyik legjobb asztalosmestere volt. Tőle tanultam az egyenességet, a bátorságot, 

a kitartást, és hogy tiszteljek minden embert, 

hovatarozástól függetlenül. Jó tanács volt. Amikor 

később különféle nemzetiségű színészekkel, 

filmesekkel dolgoztam, jól kijöttem mindenkivel. 

Édesanyámtól tanultam a színházszeretetet. 

Kisgyermek koromtól jártam édesanyámmal 

színházba, így alakult ki bennem, hogy színésznő 

akarok lenni. A középiskolában nem nézték jó szemmel, hogy a színészpályát 

választom falusi lány létemre. Édesanyám azt mondta a tanáraimnak, hogy 

Imola bármi lehet, ami lenni akar és amihez tehetsége van. A szüleim mindig 

mindenben segítettek. A mai napig fontos, hogy ebben a kis faluban születtem. 

Bár a világ nagy városaiban éltem és élek, a lelkemben mindig nyújtódi 

maradtam. 
- Hány színpadi fellépése volt, és hány filmben szerepelt?   

- Körülbelül 70 színpadi fellépésem volt, és több mint 60 filmben játszottam. 

- Melyik az első filmje, amit Romániában játszott, és milyen volt az első érzés, hogy felkérték? 

- 1979-ben végeztem a színművészeti főiskolát. Negyedéves voltam, amikor egy filmrendező szereplőket 

keresett a filmjéhez. A rektor választotta ki a színi növendékeket, hogy kik találkozzanak a rendezővel. Én 

nem voltam köztük. Csalódottan indultam haza, amikor szembetalálkoztam egy idegen férfival a főiskola 

folyosójan. Megkérdezte, hogy ki vagyok, és felírta a nevemet. Pár nap múlva Bukarestbe hívtak 

próbafelvételre. Akivel a folyosón véletlenül  találkoztam, a filmrendező volt, Alexandru Tatos.  A 

próbafelvételen olyan magyar akcentussal beszéltem románul, hogy leállt a felvétel, amíg a filmesek 

kinevették magukat, persze jóindulatúan. De a székely akcentusom ellenére, megkaptam életem első 

filmszerepét a Duios Anastasia trecea című román filmben. Határtalanul boldog voltam. Gyermekkoromtól 

vonzott a filmek világa. Így indult a filmes karrierem. Azóta, amint előbb említettem, több mint hatvan 

filmben játszottam Európában és Amerikában. Ez az akcentus dolog a mai napig végigkísér, keményen kell 

dolgoznom a különböző nyelven eljátszott szerepek akcentusán. 

-  Hogyan került ki Magyarországra? 
- A marosvásárhelyi színház színésznője voltam, amikor 1993-ban Sík Ferenc, a 

Budapesti Nemzeti Színház igazgatója, meghívott Sütő András Ugató madár című 

drámájának főszerepére. Közben állandó szerepet kaptam a Szabó család című 

rádiójátékban, és úgy döntöttem, áttelepülök Magyarországra. De később 

visszatértem egy darab erejéig, hogy eljátsszam Gertrúdot a Hamletben, Victor I 

Frunza rendező felkérésére a Temesvári Magyar Színházban. 

- Miért választotta Angliát, Londont? 
- Amikor Magyarországon éltem, nagyon sok külföldi filmben játszottam. 

Beindult a nemzetközi filmkarrierem, és kiutaztam Angliába, mert fejleszteni 

akartam az angol tudásomat, és végül is azóta Londonban élek. 

Folytatjuk. Czirják Károly 
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Szabó Erzsébet: Magányos lélek 

 

Mindig éget a magányos lélek szíve, 

Letipor, csak vigyázz, hogy ne érezd, 

Az emlék is lépteiddel együtt halad, 

S újabb csodákkal köszönt a kaland. 

 

De, azért ne tudja soha, senkise, 

Hogy a könny lehet sóhaja a szívnek, 

Tudom, nem sokat ér, nem is vigasztal, 

Csak ketten hagyunk nyomot a homokban. 

 

A kanyargó folyó partján rád várok, 

Kéklő vize csendes, nem dobál hullámot. 

Vágyak varázsa, a hófehér galambok, 

S a harmat cseppjétől meghajolt virágok. 

 

Ha majd eljössz, ott várok rád, 

Ott a folyónál, hol a táj mesevilág, 

Hogy ne fájjon többé semmise, 

Mert a szívnek ajándék a lelki ereje. 

 

Csak ennyi kell, egy ölelés és kézfogás, 

S elfogynak a könnyek, legyőződ a magányt, 

Reménnyel ébredni olyan, mint a kikelet, 

Mely mindene a szívnek, és szépíti a lelket. 

 

Dénes Géza: Ma ki a gazdag 

 

Ki fényes nerc bundába jár, 

Sok arany lánc lóg nyakán. 

Ki padlófűtéssel kérkedik, 

Terepjárójával bölcsködik. 

 

Ki csak válogatott ételét eszi, 

S a sok viszkit, gint vedeli. 

Ki lakásába bezárkózik, 

Csak öt csengetés után enged be (ha beenged valakit). 

 

Kinek nem elég az emeletes háza, 

Van még egy csodás weekend háza. 

De szegény, s hiába él, 

Ha nem hisz, nem remél. 

 

Péter Árpád:  Ideje már békét kötni ! 

                                  

       Nyugaton lévő nagyhatalmak mibe mesterkedtek? 

       Nemzeteket tönkre tenni ilyet nem szégyelltek. 

       Ursula von der Leyen a nagyhatalmú a nyugatnak 

szócsöve, 

       Katonákat toborozna és Ukrajnába küldene. 

       Orosz-ukrán háborúzik, két éve már harcba szállt, 

       Ideje már békét kötni és normálisan kiegyezni. 

       A háborúnak nagy az ára, gyerekeket juttat árvaságra. 

      Családok mennek így tönkre, és hölgyek lesznek 

megözvegyülve.      

       Európa minden népe, ébredjél fel most már végre. 

       Térj Istenhez Ő meghallgat, ha háborút nem akarsz.     

                     LEGYEN  BÉKE!!!!! 

 

Varga Erzsébet: Remény 

Szeretnék megbízni 

újra az emberekben, 

Szavukat elhinni, 

tettükben megbízni. 

 

Elhinni azt, hogy 

őszinték és tiszták, 

Szavuk mögött 

nincs alattomosság, 

Nincs kárörvendés, nincs rosszakarás 

 

Szeretnék megbízni 

újra az emberekben. 

Szemükből, tettükből áradjon a szeretet. 

Szívükből a jóság és a meleg… 

 

Szeretet kísérje 

lépésről-lépésre, 

Nem bántván senkit, 

Hisz az nem érdemelte. 

 

Sokan vannak, sajnos 

akikben ott forr a rossz, a gonosz 

 és lesik a pillanatot, 

mint a lecsapó sólyom. 

 

Mint a lesújtó kard, 

Szívedbe döfik a tőrt, 

Hisz számunkra ez a világon 

a legnagyobb öröm. 

 

Szeretném megváltoztatni, 

ezt a csaló világot 

és merőn abba hinni, 

hogy az emberek tetteit 

nem az érdek, hanem 

a jóság és a szeretet vezérli…  

 

Bajkó Zsigmond:  Csendben 

Nem ígér semmit a holnap, 

Reánk a nap már nem virrad. 

Mély álmokat alszunk, 

Nem segít senki már rajtunk. 

 

És, keresztet vet most minden ember, 

Remélve azt, hogy jó is lehet, 

De mégis egyre keményebb sorsunk, 

És csendben így is, elfogyott hangunk. 

 

És távolodnak messze innen, 

Az egekre szállnak, egyre többen, 

Mi elkísérjük csendben őket, 

E földre hullatva egy –egy könnyet. 

 

E föld, kapott tőlünk már mindent, 

Holtestet, vért-vért és sok könnyet, 

Vérrel szentelt, átkozott föld ez, 

Fekete romlott, égő föld e. 
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Választás 2024 
   Június 9-én európai parlamenti és helyi önkormányzati 

választások lesznek. Az idei választásoknak fontos a tétje, hisz 

jó lenne, ha az Európát vezető balliberális - kommunista - náci 

diktatórikus erők nem lennének többségben, és visszaállnának 

a régi törvények, amikor megálmodták az uniót, hogy jólét, 

egyenlőség legyen, és hogy a birodalom fővárosában, 

Brüsszelben uralkodó háborúpártiak ne szóljanak bele a 

tagállamok belügyeibe. Hisz az EU-s országok vezetőinek 

túlnyomó része nem mondja, hogy békét kell kötni, tárgyalni 

kell az Ukrajna-Amerika és Oroszország között kialakult 

háború miatt, ők a béke helyett fegyvert és pénzt adnak egy 

őket nem érintő testvéri háborúba. Sajnos, még az EU-ban 

működő Európai Néppárt frakció is ezt teszi, melynek hívei 

keresztényeknek mondják magukat, és mégis a náci 

vezetőségű Ukrajna felfegyverezése és pénzelése mellett 

beszélnek, és egyszer sem említik, hogy békét kell kötni, vagy 

tárgyalni kellene. Június 9-e után eldől a hogyan tovább, 

reménykedünk. De térjünk haza.  

   Maroshévízen is helyhatósági választásokra kerül sor 

ugyanazon a napon. Egy kis történelem. A magyar tanácsosok 

száma majdnem minden választás után változott, ez sok 

mindentől is függött. Településünkön a legtöbb magyar 

tanácsost, magyar párt részéről, 1884-ben jegyezték, egészen pontosan NYOLCAT. Íme, polgármester 

Popescu Ioan, helyi tanácsosok száma 14, ebből román párt részéről: 1. Sbarcea Petru, 2. Cristea Gheorghe, 

3. Maier Juvon, 4. Cristea Grigore, 5. Sbarcea Simion, 6. Popescu Grigore; magyar párt részéről: 1. Sebők 

Imre, 2. Sámuel Mihály, 3. Jákobi Gergely, 4. Lámm Károly, 5. Mátyás Icig, 6. Schwarcz Lázár, 7. Walter 

János, 8. Giacomuzzi Vigilio; jegyző: Karácsony Gerő. Az 1932-es választáson a magyarságra a szavazásra 

jogosultak közül 40% adták a szavazatukat, így csupán 4 magyar tanácsos került a hivatalba. 1. Urmánczy 

Jeromos, 2. dr. Lázár Schwartz, 3. Dózsa István és 4. Zérigh Mihály. 1991-ben tanácsokok: 1. Szabó Kálmán 

(34 éven át volt tanácsos), 2. Molnár Árpád (2 mandátumot), 3. Blénessi Zoltán, 4. Campean Gergely, 5. Dr. 

Lázár József, 6. Szvinyuk Mihály. A 2000 utáni választások során a magyar tanácsosok száma csökkent, míg 

mára csupán kettő van. Ezen nem kell csodálkozni, mert ez nem csak a magyarság apadásával magyarázható, 

hanem több más oka is van. Csak egyet említenék: több román pártban is magyar tanácsosok indulnak, 

például idén is: Szociál Demokrata Pártban (PSD), az Egyesült Jobboldali Szövetségben (USR+PMP) és az 

AUR pártban. Ami a polgármestereket illeti, eddig a leghosszabb ideig Popescu Ioan volt polgármester, aki 

összesen 45 éven át állt településünk élén. 1849-ben született és 1921-ben hunyt el 72 éves korában.  

   Bodor Attila-Béla, Maroshévíz – polgármesterjelölt bemutatkozója. 1990-től aktív tagja vagyok az 

RMDSZ-nek, és több mint másfél évtizede vagyok a maroshévízi szervezet elnöke. Miért jelöltetem magam 

Maroshévíz polgármesteri tisztségére? Mert szeretem ezt a várost, és sok lehetőség van ebben a tisztségben a 

közösségért dolgozni, legalábbis az RMDSZ eredményei ezt igazolják. Élhető várost akarunk, ahol mindenki 

jól érzi magát, ahol szívesen él és megtalálja számítását, vállalkozását. Tud gyermeket vállalni és nevelni, 

mert jövőt, magyar jövőt lát maga előtt. Bodor Attila-Béla vagyok, és azért indulok az önkormányzati 

választásokon a polgármesteri tisztségért az RMDSZ listáján, hogy ezért az ügyért dolgozzak. 

Elérhetőségem: 0744397637, attilabelabodor@gmail.com 

Kúriák, paloták, kastélyok (2.) 
BÁNFFY KÚRIA   

   A Bánffy kúria a Bánffy család fürdőjéhez vezető emelkedő elején 

található. E terület és környéke már 1228-tól a család birtokában volt. A 

kúria 1890-re készült el és Bánffy Dezső tulajdona volt, majd legkisebbik 

fia, Csaba veszi át ezt az örökséget. A kúria négy szobából, egy nagyobb 

társalgóból, valamint egy ilyen épületnél a kötelező helyiségekből állt. 

1948-ban a kommunista hatalom elkobozta, majd a 70-es évektől ez az épület adott helyet a helyi építkezési 

vállalat irodáinak. Jelenleg magán kézen van. A Bánffy kúriát ábrázoló kép a 1997-ben készült.Cz.K. 
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Csempekályha építés, javítás és pucolás…Víz és lefolyószerelés 

(réz, pvc, ppr….). Külső és belső burkolás. Konditerem 

hölgyeknek, munka és tűzvédelmi eszközök, ruhák kaphatók. 

Gázpalackcsere. Érdeklődni a 0740990165-ös telefonszámon. 

Eladó jó állapotban levő főző csempekályha. 

Érdeklődni lehet az alábbi 

telefonszámon:0748597701 

  

 

 

Eladó méz, eladó méhcsaládok . 

Méhkaptárok gyártását, vállaljuk. 

Érdeklődni a 0744693028,  

0743507482 telefonszámokon 

lehet. 

************************************************** 

Eladó legelő és termőföld Kelemen-patakán. Érdeklődni a: 

0749568650 telefonszámon lehet 

 

 

Eladó régi goblenek, érdeklődni a 0747602088-as számon. 
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